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Tid och plats för justering Protokollet justeras digitalt 2023-09-11 Paragrafer 108 - 129  

    
 
Underskrifter Sekreterare  Agneta Rodriguez  
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KF § 108     DNR: KU.2023.3  
 
 
 
Godkännande av dagordning   
Ordföranden föreslår att dagordningen kompletteras med följande ärende: 

 Avsägelse från politiska uppdrag, Andreas Lindgren (V) 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Dagordningen, inklusive kompletteringen, godkänns. 
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KF § 109     DNR: KU.2023.5  
 
 
 
Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort     
Meddelas att kungörelse av dagens sammanträde skett genom publicering 
av kallelse och underlag på kommunens hemsida samt Netpublicator. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 
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KF § 110     DNR: KU.2023.6  
 
 
 
Besvarande av frågor ställda under allmänhetens frågestund 2023-06-
12   
Under allmänhetens frågestund vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2023-06-12 vände sig Mona Svensson till utbildningsutskottets ordförande 
Mahmoud Al Mokdad (C) och ställde följande frågor: 
 
1. Gula villan vid skolan i Ruda har ju haft brister i många år, varför har 

man då inte sett till att hyra in baracker eller hitta andra lösningar 
tidigare? 

2. Antalet behöriga lärare är hög i Ruda, likaså elevernas resultat. Det 
råder heller inget svikande elevunderlag. Är det skolan i Högsby där 
det varit stor omsättning på lärare och där elevunderlaget sviktar som 
ska tjäna på detta? 

3. Varför finns det inget alternativ framtaget inför nästkommande läsår 
så att politiker och tjänstemän kan arbeta i lugn och ro med frågan i 
sin helhet? 

 
Utbildningsutskottets ordförande Mahmoud Al Mokdad (C) besvarar 
frågorna enligt följande: 
1. Hur man resonerat tidigare får förra mandatperiodens utvalda svara 

för. Det vi idag ser är att av pedagogiska och ekonomiska skäl är det 
inte försvarbart med renovering då dessa lokaler inte behövs.  

2. Vi har ansvar för samtliga barn och elever i Högsby kommun. Viktigt 
är att se till helheten. Två av huvudskälen till att flytta åk 4 och 5 från 
Ruda till Högsby var att undvika åldersblandad undervisning samt att 
bereda plats för förskolans organisation. 

3. Tjänstemännen har arbetat med frågan om alternativa lösningar.  
De har kommit fram till detta förslag till beslut som det bästa ur ett 
pedagogiskt perspektiv. 

 
-.-.-.-.-.--. 
 
Under allmänhetens frågestund vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2023-06-12 vände sig Kerstin Blom Johansson till utbildningsutskottets 
ordförande Mahmoud Al Mokdad (C) och frågade: 
 
1. "I skollagen står det tydligt att elever och vårdnadshavare ska 

informeras och ges tillfälle att komma med synpunkter innan beslut 
fattas. Kan du visa och förklara hur samrådsskyldigheten har fullgjorts 
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enligt svensk lag i beslutsunderlaget för kommunstyrelsens möte som 
utbildningsutskottet lämnade över i maj 2023? 

2. I riskanalysen som kommunen lämnat som svar på 
laglighetsprövningen av beslutet finns det tre punkter som beskriver 
problemen på ruda skola. Är det i dina ögon en bra och kvalitativ 
analys?" 

 
Utbildningsutskottets ordförande Mahmoud Al Mokdad (C) besvarar 
frågorna enligt följande: 
 
1. Detta beslut grundar sig ur ett arbetsmiljöperspektiv vilket krävde ett 

skyndsamt beslut där av kort tidsplan. 
2. Ja, och konsekvensanalyser jobbas det kontinuerligt med. 
 
-.-.-.-.-.-.-.-.-.-. 
 
Under allmänhetens frågestund vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2023-06-12 ställde Lennart Karlsson följande frågor till kommunstyrelsens 
ordförande Per Gröön (C): 
 
"Ny fråga 1: 
Vilket/vilka uppdrag har kommunstyrelsen gett skolchefen avseende 
ytterskolorna? 
 
Ny fråga 2: 
Kommer kommunstyrelsen acceptera folkinitiativet och tillse att medel 
avsätts för att genomföra en folkomröstning i omedelbar närtid? 
 
Ny fråga 3: 
Kommer kommunstyrelsen acceptera resultatet av en folkomröstning och 
följa dess utfall även om det skulle innebära att ni får backa ert beslut i 
kommunstyrelsen? 
 
Ny fråga 4: 
Det framgår av beslutsunderlaget som avser Tallåsskolan i Ruda, årskurs  
4-5 och förskolan Linden att kostnaden för att renovera den så kallade Gula 
villan beräknas till 15 miljoner kronor. Idag fick jag en kalkyl från Högsby  
 
Bostads AB (HBAB) på 11 miljoner daterad den 12:e juni. Jag har 
fortfarande inte, en månad efter begäran och trots flertal påminnelser, fått  
kalkylen som de 15 miljonerna i beslutsunderlaget kommer ifrån. Jag undrar 
om det ens finns en ursprunglig kalkyl?" 
 
Kommunstyrelsens ordförande Per Gröön (C) besvarar frågorna enligt 
följande: 
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KF § 110     DNR: KU.2023.6  
 
 
1. Skolcheferna har haft ett uppdrag att se över organisationen under två-

tre mandatperioder tillbaka. Uppdraget nu: se över organisation och 
bemanning, och jobba fram lösningar för att skapa bättre resultat, ge 
våra unga en bra start i livet - det handlar om att ge bra kvalitet i 
skolan. 

2. Det är kommunfullmäktige som tar beslut om en eventuell 
folkomröstning. Det finns inga pengar avsatta till det i årets budget. 
Kostnader får i så fall belasta det egna resultatet, vilket innebär en 
negativ påverkan av resultatet. 

3. Folkomröstningsresultat är rådgivande och det är sedan 
kommunfullmäktige som tar beslutet om en folkomröstning ska 
genomföras eller inte. 

4. Nej, det finns ingen ursprunglig kalkyl, utan uppgiften var en grov 
uppskattning från Högsby Bostads AB. 

 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-06-12 - KF § 82 
Tjänsteutlåtande KF  
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KF § 111     DNR: KU.2023.6  
 
 
 
Allmänhetens frågestund    
Lennart Karlsson vänder sig till utbildningsutskottets ordförande Mahmoud 
Al Mokdad (C) och frågar 

1. Vad planeras med Kåsans byggnad på Fröviskolans område?  
2. Vart ska barnen på förskolan Linden i Långemåla ta vägen och när 

ska flytten ske? Är det iordningsställt lokal och uteplats för barnen 
om det ska ske med tanke på den brandanalys som gjordes där det 
fanns en begräsning i tidsaspekten om att byggnaden bara får 
användas fram till sista september? 

 
Utbildningsutskottets ordförande Mahmoud Al Mokdad (C) svarar  

1. att det finns beslut om att Kåsans byggnad ska rivas och att 
verksamheten ska flyttas ut senast den 1 oktober 2023.  

2. Skolchefen jobbar med den frågan och utredning pågår avseende 
vilka åtgärder som behöver vidtas. 

 
Lennart Karlsson vänder sig till kommunledningsutskottets ordförande 
Jonas Erlandsson (S) och säger sig ha förstått att han har siffror på vad en 
folkomröstning kostar och om han vill redogöra för dom?  
 
Kommunledningsutskottets ordförande Jonas Erlandsson (S) svarar att det 
inte finns några korrekta siffror på vad en folkomröstning kostar. Det beror 
på olika faktorer, till exempel när det genomförs, hur stor/liten kommunen 
är, sker den i samband med EU-valet blir kostnaden kanske lite mindre. 
Vill kommunfullmäktige ha en folkomröstning ska den genomföras.  
 
Lennart Karlsson säger sig ha kontaktat Sveriges Kommuner och Regioner 
(SKR) och Valmyndigheten som säger att en folkomröstning kostar cirka 
35 kr/röstberättigad, Högsby kommun har idag cirka 4500 invånare, vilket 
skulle innebära en kostnad på cirka 180 000-200 000 kr. Har SKR och 
Valmyndigheten fel? 
 
Kommunledningsutskottets ordförande Jonas Erlandsson (S) svarar att han 
inte har kontaktat SKR och Valmyndigheten, men tror att den uträknade 
genomsnittliga siffran mer rör större kommuner. Tror inte att 35 
kr/invånare räcker för att genomföra en folkomröstning i vår kommun. 
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KF § 111     DNR: KU.2023.6  
 
 
Lennart Karlsson vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Per Gröön 
(C) och frågar om han kan beskriva hur ser planering och tidplanen för 
folkomröstningen ut? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Per Gröön (C) svarar att kontroll av 
namninsamlingen har påbörjats. Något slutdatum går inte att säga här och 
nu.  
 
Rasmus Evertsson påstår att Östra Smålands Kommunalteknikförbund i 
juni har skickat över ett förslag på omfattande besparingar på landsbygden 
med slopade bidrag till enskilda vägar. Detta påstår Evertsson i realiteten är 
släckt gatubelysning på landsbygden. Evertsson vill veta hur majoriteten 
ställer sig till detta förslag som särskilt hårt drabbar landsbygden. Frågan 
var ställd till kommunstyrelsens ordförande Per Gröön (C) men Gröön har 
överlämnat besvarandet av frågan till vice ordförande i förbundsdirektionen 
för Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK), Magnus Gabrielsson 
(S). 
 
Vice ordförande i förbundsdirektionen för Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund Magnus Gabrielsson (S) svarar att ÖSK har i sitt 
senaste budgetinskick till kommunen inte något beslutat om neddragningar 
på bidrag till enskilda vägar. Ej heller något beslut på att släcka några 
gatlampor vare sig på landsbygden eller i tätorter. Vad gäller 
gatubelysningen är det som beslutats om i budgeten en effektivisering av 
gamla armaturer till nyare och effektivare armaturer. Vilket ger lägre 
förbrukning och därmed lägre kostnader 

 
. 
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KF § 112     DNR: KU.2022.398  
 
 
 
Tema myndighetsnämnden    
Miljö- och byggchefen redovisar om miljö- och byggkontorets verksamhet, 
bland annat följande: 

 Personalorganisationen 
 Verksamhetsområden, till exempel miljö- och hälsoskydd, bygglov, 

plan- och strandärenden, GIS, bostadsanpassningsbidrag, mark och 
exploatering, hållbarhetsfrågor (Agenda 2023) 

 Redovisning av hur årsarbetstiden fördelas på olika tillsynsärenden  
 515 bygglovsärenden från och med 2010 och framåt 
 Påbörjat översyn av ny översiktsplan 
 Skattefinansierad verksamhet, till exempel naturvård och 

rådgivning, utåtriktad miljöinformation, vattenstrategiskt arbete 
tillsammans med Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK), 
Miljösamverkan Sydost, LONA-projekt 

 
Tid för frågor ges. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för redovisningen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Miljö- och byggchefen
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KF § 113     DNR: KU.2023.181  
 
 
 
Tema kultur och fritid    
 
Kultur- och fritidschefen, fritidsutvecklaren och skolbibliotekarien 
redovisar bland annat följande om kultur- och fritidsverksamheten: 
 
Allmänt om kultur- och fritidsverksamheten: 

 Ansvarsområdet innefattar biblioteket i Högsby och skolbiblioteken, 
fritidsutvecklare, kultur- och musikledare, fritidsgård, hälsolots 
under 2023 tillsammans med Regionen  

 På grund lokalproblemen som upptäcktes på biblioteksfastigheten 
kommer under hösten lokalerna på Storgatan 40 iordningsställas 
nytt tillfälligt bibliotek och samtlig personal inom kultur och fritid 
kommer att ha sina kontorsarbetsplatser där. 

 Fritidsgården har överlämnat sina lokaler på Fröviskolan till 
skolverksamheten som var i behov av de lokalerna. Ny plats för 
Fritidsgården undersöks. 

 Hälsolotsen har sina samtal på Högsby Hälsocentral, men har sitt 
kontor på HBAB 

 
Kulturbruket 

 Kulturbruket startades tillsammans med fritidsgården 2009 , när den 
kommunala musikskolan avvecklades 

 Aktiviteter: bland annat finns dansgrupp, musikundervisning, 
bandverksamhet, instrumentundervisning 

 Kulturskolebidraget har minskat och riskerar att försvinna 2024 
 Kulturbruket har inga egna lokaler utan kommer att låna lokaler av 

skolan läsåret 2023/2024 och därför är det extra viktigt med att 
planera aktiviteter efter tillgänglighet på lediga lokaler 

 Fråga har gått ut till föräldrar för att efterhör om intresse finns att 
bedriva exempelvis instrumentundervisning på kvällstid. De flesta 
svarade att de vill att undervisningen sker efter skoltid. 

 Samarbete sker med andra kommuner 
 
Fritid 

 Kommunen har ett rikt föreningsliv och det finns cirka 80 
föreningar i kommunen. Två föreningsträffar per år hålls, vilka 
brukar vara välbesökta, bokade föreningsbesök kan ordnas och 
hittills i år har 10 besök gjorts och fler är på gång 
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 Samarbetet med studieförbund har utökats och därmed har 
kursutbudet ökat 

 
Badplatserna 

 Sommaren 2023 sköts Gösjöbadet av Högsby Idrottsklubb (HIK), 
Välenbadet sköts av Måketorps kött, Övrasjön och Kleven sköts av 
arbetsmarknadsenheten (AME) och kultur-fritid. Badplatserna i 
Grönskåra, Hornsö och Björkshult sköts av respektive orts 
samhällsförening. 

 Badvattenprov tas 4 gånger per säsong och hittills i år att samtliga 
prover visat på tjänligt resultat 

 Badplatsinspektioner har gjorts i juni månad och samtliga 
undersökta badplatser är godkända 

 Högsby Bostads AB (HBAB) hjälper till med att lägga i och ta upp 
bryggor pågår 

 Förberedelse för renovering av hopptorn och bryggor vid Gösjöns 
badplats ska ske. 

 Hundbad finns vid Kleven, Övrasjön och Välen. Skyltar är uppsatta 
och information finns på kommunens hemsida.  

 Sommarsimskola har bedrivits av Juvelernas Hus vecka 26-27 vid 
Gösjön, Övrasjön och Välen, vecka 31-32 vid Hornsö. Senast 1 
september 2023 kommer en redovisning att lämnas av Juvelernas 
Hus angående deltagare och simkunnighet. 

 
Fritidsanläggningar 

 Redovisas statistik över uthyrningen av sporthallarna januari - juni 
2023 
 

Vad är på gång inom fritidsverksamheten  
 Ett mobilt utegym har tagits hem på prov. Utegymmet ska sättas 

upp vid Hanåsa Aktivitetsark i höst för test. Därefter ska 
utvärdering ske för att se om det är något att satsa på i flera byar. 

 Idrottsskola tillsammans med RF-SISU 
 Ny termin med Sund-Stark-Smart-Senior, 18 deltagare är anmälda 
 Barngympa kommer startas av Hanåsa Aktivitetscenter i Högsby 

sporthall 
 En aktivitetsslinga kommer att sättas upp i Fagerhult 
 En mobil rörelserunda kommer finnas för utlåning till föreningar 
 Utveckling/utmaningar: titta på ett nytt system för 

bokningar/bidrag/fakturering/inpasseringssystem, 
föreningsutveckling, försöka hitta nya sträckningar för stigar och 
vandringsleder, få fler att använda sporthallarna, få fler ungdomar 
att engagera sig i föreningslivet, Lanhagsprojektet i samarbete med 
tjänstemän, ungdomar på fritidsgården, Högsby hembygdsförening, 
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Högsby konstförening, Högsby kommun, boende i närheten, 
studieförbund - har varit lyckat så här långt. 
 

Fritidsgården- redovisning av aktiviteter som hänt under våren, nu finns 
ingen lokal och ingen anställd 

 Målgruppen är ungdomar från årskurs 7 till och med 17 år 
 Anordnar aktiviteter på lov och lovdagar (till exempel lasergame i 

sporthallen, utflykt till Yoump i Linköping, skidresa till 
Dackestupet, EPA-bingo, Lan i Hultsfred).  

 Anordnar aktiviteter vid riskhelger (till exempel resa till Liseberg 
vid valborgshelgen) 

 Finns kill- och tjejgruppsverksamhet. Träffas en gång i veckan för 
fika, aktiviteter och samtal kring olika tema 

 Håller i caféverksamheten på högstadiet 
 Ungas delaktighet: de aktiviteter och projekt som fritidsgården 

anordnar utgår ifrån ungdomarnas egna önskemål, ungdomsdialoger 
hålls, ungdomarna ansvarar för planering, organisering, 
genomförande och utvärdering av olika aktiviteter med viss 
stöttning av fritidsledare.  

 Ung-Nytt - ett projekt kommunen jobbar med i samverkan med 
Kommunförbundet, kommunen kan ta del av ett bidrag på 25 000 
kronor för att bygga upp en hemsida för ungdomar. En grupp är 
tillsatt för att se över möjligheterna att starta detta i Högsby. De har 
även gjort enkäter och intervjuer för att få svar på vad ungdomar 
önskar på hemsidan. Det visade sig att ungdomarna helst vill ha fler 
mötesplatser och säkra upp området kring resecentrum. 

 Samverkan - sker med fritidsgårdarna i länet (gemensamma 
aktiviteter), Det goda mötet (nätverk för fritidsledare i Kalmar län), 
SSPF (samarbete mellan skola-social-polis-fritidsgård), samverkan 
med skolan, platsutveckling Lanhagen 

 Feriearbete - sex ungdomar feriearbetade på fritidsgården vecka 25-
27. De jobbade bland annat med att ordna aktiviteter för barn och 
ungdomar vid badplatserna i samband med simskolan samt jobbade 
de med att ta fram idéer till hur en fritidsgård i Högsby skulle kunna 
se ut samt vad ungdomar vill utveckla i Högsby, bland annat göra 
resecentrum till en tryggare plats 

 
Biblioteksverksamheten: 

 Prioriterade målgrupper är: barn och ungdomar, personer med 
funktionsnedsättning, invånare med annat modersmål än svenska 

 Skolbibliotek: Efter en handlingsplan som tas fram tillsammans 
med skolpedagogerna har skolbibliotekarien i år bokprat med alla 
elever på ytterskolorna, årskurs F-5, minst en gång per termin samt 
för elever i årskurs 2-5 och 8 inför författarbesök. Bokskola för alla 
elever årskurs F-6 på Fröviskolan 
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 Genomgång av bokbeståndet på skolbiblioteken har genomförts 
under våren och sommaren 2023 

 Låntagare uppmuntras ge förslag på nya bokinköp 
 På grund av de skador som upptäckts i bibliotekslokalen Misteln 

håller biblioteket stängt, men biblioteket är dock bemannat och 
låntagare uppmanas ringa 0491-29159 för hjälp och service. 
Öppettiderna är för närvarande: måndag, tisdag torsdag och fredag 
klockan 10.00-17.00 samt lördag klockan 10.00-13.00.  

 Åtgärder som satts in för att motverka situationen med stängt 
bibliotek: Bokskåp/boksnurror på äldreboenden, i affärerna i Ruda, 
Fågelfors och Fagerhult samt vid Gösjön och vid Långemåla 
Idrottshall. Välenbadet har fått bokskåp under sommaren. Pop-up 
bibliotek kommer att finnas vid till exempel olika evenemang.  

 Bibliotekets tjänster: erbjuder lån av e-böcker, streama film, 
Pressreader, media för olika behov, fjärrlån 

 Projekt och samarbeten: Biblioteket samverkar med andra bibliotek 
i länet, biblioteksutveckling Region Kalmar. Projektmedel har 
beviljats från statens kulturråd vid flera tillfällen, till exempel för 
projektet Stärkta bibliotek 

 Utlåningen fortsätter 2023, trots omständigheterna, i ungefär samma 
utsträckning som 2022 med ungefär 20 000 lån 

 Exempel på aktiviteter som varit hittills i år: digital bokcirkel, besök 
av konsumentvägledaren, babyhäng, häng på punkten, 
läsutmaningar och tävlingar.  

 Rensning av bibliotekskatalogen har genomförts och under 
sommaren har 7900 exemplar gallrats bort, främst tidskrifter, dvd-
filmer och CD-skivor. 

 
Hälsolots 

 Är ett projekt ihop med Regionen och som pågår under 2023 för att 
motverka ensamhet och utanförskap 

 19 personer som har startat och 15 har avslutats. De får verktyg för 
att gå vidare med sitt mående till exempel via kurator eller Sund-
Stark-Smart-Senior 

 Telefoncirkel och samtalsgrupp har startats 
 
Tid för frågor ges. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för redovisningarna. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras 20 minuter, mellan kl 19.40-20.00. 
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Beslutsmottagare 
Kultur- och fritidschefen 
Fritidsutvecklaren 
Skolbibliotekarien
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Handlingsplan gällande nedlagda deponier    
 
Sammanfattning 
För att kunna arbeta på ett strukturerat sätt samt uppnå de mål och före-
lägganden som finns avseende de förorenade områdena har en handlings-
plan tagits fram. Den visar att Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
(ÖSK) har personal och tid för att stödja kommunerna i arbetet med de 
nedlagda deponierna, så att de nationella miljömålen i Sverige kan 
uppfyllas. 
 
Arbetet med de förorenade områdena måste ses som en långsiktig 
miljöinvestering för kommunen. Här kan kommunerna vara med och bidra 
till att skapa bra förutsättningar för exempelvis framtida planläggning. 
Miljön och hälsan för både djur och människor får bättre förutsättningar till 
utveckling om våra marker och vatten är giftfria. 
 
Ärendebeskrivning 
Historik och bakgrund 
Kommunstyrelserna har under åren fått förelägganden från respektive 
miljökontor för att vidta åtgärder av de nedlagda deponierna där 
hushållsavfall deponerats.  
 
Dessa objekt behöver i ett första skede utredas enligt MIFO fas 1 och fas 2. 
Ett förorenat område är en plats som är oren på ett sätt som gör att den kan 
medföra skada eller olägenhet för människors hälsa eller miljön. Både läns-
styrelsen och Naturvårdsverket har olika klassningar som används i dessa 
sammanhang, vilket man kan läsa mer om i handlingsplanen (bilaga 1). 
Klassningarna avser verksamheters och områdenas påverkan på miljön och 
delas in i fyra nivåer mellan 1–4, där 1 avser hög påverkan på hälsa och 
miljö och 4 låg. 
 
Nuläge och mål 
Hos ÖSK hanteras de förorenade områden som antingen uppdragsgivna 
eller händelsestyrda projekt. Uppdragsgivna projekt berör de objekt som 
genom uppdrag från kommunerna ska tas omhand. De händelsestyrda 
projekten initieras av ÖSK:s egna arbeten när de utförs i nära anslutning till 
ett förorenat område. 
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Inom ÖSK:s medlemskommuner finns 568 potentiellt förorenade områden. 
Av dessa är 157 inventerade och riskklassade, och 32 av dem är avslutade. 
Av dessa 32 objekt har 13 åtgärdats med sanering. Det finns även 393 
objekt som endast är identifierade. Hur situationen ser ut för respektive 
kommun redovisas i bilaga 2 och 3. 
 
Arbetet med de förorenade områdena ska ha sin grund i de nationella och 
regionala målen. Länsstyrelsen i Kalmar län har gjort det nationella över-
gripande målet till sitt eget. Det innebär att alla områden i riskklass 1 och 2 
ska vara åtgärdade till 2050. I bilaga 1 redovisas denna uppdelning mer tyd-
ligt. 
 
Prioritering 
För att medlemskommunerna ska kunna bidra till största möjliga miljönytta 
finns ett behov av att prioritera mellan de förorenade objekten. Områdena 
har till exempel kategoriserats utefter gällande förelägganden, 
kommunernas miljövisioner, exploateringsintresse och närhet till vatten-
skyddsområden. I bilaga 1 redovisas prioriteringsgrunderna mer ingående 
och dess tids- och aktivitetsplan för att målen ska kunna uppfyllas. 
 
Indelningen av objekten görs utifrån bedömningen om dess effekt på männi-
skors hälsa och miljö. Av just den anledningen har de objekt med lägre 
inverkan prioriterats ner. Parallellt med arbetet behöver det löpande arbetet 
fortgå så att även de identifierade objekten kan få en prioritering. 
 
Resurser 
Hos ÖSK finns tillräckliga personalresurser för att klara målsättningen och 
arbetet med de nedlagda deponierna. Det är dock svårt att uppskatta kostnad 
för detta arbete, eftersom varje objekt är olika omfattande. I bilaga 1 finns 
ungefärliga kostnaderna för de olika stegen i hanteringen av förorenade 
områden; från utredning till åtgärd. 
 
Om en utredning är omfattande i ena fasen så kan det vara så att nästa steg 
inte behövs. I vissa fall kan det första steget göras internt och i andra fall 
kan åtgärdssteget med sanering påbörjas tidigare. Mer om resurser, finansie-
ring och effektivisering finns att läsa i bilaga 1. 
 
Förbundsdirektionen för Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
beslutade 2023-05-15, § 33, att föreslå respektive kommunstyrelse i 
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Hultsfred och Högsby kommun att ge Östra Smålands kommunalteknikför-
bund (ÖSK) i uppdrag att arbeta med de nedlagda deponierna enligt  
bilaga 1, Handlingsplanen och prioriteringarna. 
 
Vidare föreslår förbundsdirektionen kommunstyrelserna att årligen försöka 
göra mer avsättningar vid positiva resultat så att de nationella miljömålen 
om deponier kan nås. Detta bör i så fall ske i samband med bokslutet i sam-
råd med ÖSK utifrån aktuell status i handlingsplanen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund ges i uppdrag att arbeta med de 
nedlagda deponierna enligt bilaga 1, Handlingsplanen och prioriteringarna. 
 
Kommunstyrelsen försöker årligen göra mer avsättningar vid positiva 
resultat så att de nationella miljömålen om deponier kan nås. Detta bör i så 
fall ske i samband med bokslutet i samråd med ÖSK utifrån aktuell status i 
handlingsplanen. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-08-15 - KS § 162 
Beslut FD 2023-05-15Handlingsplan deponier.docx 
Bilaga 1 - Handlingsplan för förorenade områden.pdf 
Bilaga 2 - Nuläge Högsby.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Ekonomichefen 
Ekonom
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Revidering av förbundsordningen för Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund gällande deponier med kommunalt ansvar   
 
I förbundsordningen § 3.3 Avfalls- och renhållningsverksamhet, saknas 
skrivning om vad som gäller för deponier. 
 
För att förtydliga detta har ett stycke text lagts till gällande den 
administrativa hanteringen av de nedlagda deponierna, där det finns ett 
kommunalt ansvar, ingår i överlåtandet. 
 
Förbundsordningen uppdateras med tillägg i § 3.3, markerad med fet, 
kursiv stil. 
 
Förbundsdirektionen för Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 
godkänner att Hultsfred och Högsby kommun överlåter den administrativa 
hanteringen av de äldre deponierna där det finns ett kommunalt ansvar. 
 
Ändringar eller tillägg till förbundsordningen ska fastställas av 
medlemmarnas respektive kommunfullmäktige. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Tillägget om hantering av nedlagda deponier under § 3.3 godkänns och 
revideringen av förbundsordningen för Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund fastställs. 
 
 
Beslutsunderlag 
Beslut FD 2023-05-15Revidering av förbundsordningen.docx 
Förbundsordning ÖSK 2023.pdf 
Beslut KF § 81, Hultsfreds KF ang Revidering av förbundsordning för Östra 
Smålands Kommunalteknikförbund.pdf 
Protokoll 2023-08-15 - KS § 169  
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Hultsfreds kommun
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Markupplåtelse för vindkraft, Högsby Kolsrum 6:1 - "Mjösebo"   
 
Ärendebeskrivning 
Stena Renewable AB har tagit fram avtalsförslag för arrende- och 
nyttjanderätt för etablering av en vindkraftspark i Högsby kommun, i 
trakten av Mjösebo. Etableringen omfattar bland annat kommunens 
fastighet Kolsrum 6:1, vilken omfattar en knapp femtedel av 
projektområdet. Etableringen överensstämmer i stort sett med kommunens 
vindbruksplan område A3 "Mjösebo", antagen av kommunfullmäktige 
2010-06-14, KF § 104. 
 
Kommunen har i detta fall tre roller i samband med etableringen av 
vindkraft.  
1. Avtalspart som markägare för upplåtelse av vindkraftverk (vilket är 
frågan för det nu aktuella ärendet). 
2. Samrådspart i tillståndsprövningen för kraftverken (prövningen görs av 
Länsstyrelsens Miljöprövningsdelegation). 
3. Kommunen har också enligt Miljöbalken vad som brukar kallas 
kommunalt veto eller tillstyrkan i tillståndsprocessen. 
 
Projektet 
Den totala ytan för projektet är strax över 1 000 hektar och omfattar främst 
skogsmark. Projektområdet är beläget drygt sex kilometer sydväst om 
Högsby tätort, format som en halvmåne öster - söder - väster om Mjösebo. 
Markägaravtal tas fram relativt tidigt i tillståndsprocessen, så det finns en 
osäkerhet kring tillstånd, exakt hur många verk det kan bli till sist och den 
exakta avgränsningen av projektområdet.   
 
Vindkraft är en del av en hållbar energiförsörjning nationellt och regionalt, 
samt bidrar till den lokala ekonomin vid byggnation och drift. Vindkraft har 
en omgivningspåverkan som behöver vägas mot nyttan av vindkraft. 
 
Vindbruksplanen 
Ställningstaganden och rekommendationer i vindbruksplanen är resultatet 
av en avvägning mellan vindkraftens intressen och andra 
markresursintressen i kommunen. Avvägningar av de olika 
intresseområdena har gjorts mot bakgrund av de nationella, regionala och 
lokala miljömålen. Kommunens intentioner är att bidra till de uppsatta  
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miljömålen samt att sträva efter en god hushållning med mark- och 
vattenområden.  
 
Projektområdet överensstämmer väl med vindbruksplanens område A3 
"Mjösebo", förutom en mindre del som är belägen norr om vägen mellan 
Mjösebo och Grönskåra. A-områden anges vara områden som bör 
prioriteras för större vindkraftsetableringar. Området norr om vägen anges 
vara bland områden som anses vara mindre lämpade för vindkraft. Utifrån 
vindbruksplanens generella riktlinjer för placering av verk bör en 
sammanhållen placering eftersträvas där en vindkraftspark inte bör sträcka 
sig över flera landskapsrum. 
 
Avtalen 
I ett första skede av projektet tecknas ett nyttjanderättsavtal under tiden för 
prövning och projektering, vilken sedan, efter givet tillstånd, övergår i ett 
arrendeavtal när exakta placeringar är fastställda och verken ska byggas. 
Under nyttjanderättsperioden på fem år, vilken kan förlängas några år med 
vissa villkor, betalas det ut en lägre ersättning som fördelas till 
markägarkollektivet. 
 
Arrendetiden i följande arrendeavtal är relativt lång, 42 år, med tanke på en 
lång avskrivningstid för verken. Ersättningen är avkastningsbaserad efter 
driftsättning med en garanterad grundersättning. Med tanke på den långa 
arrendetiden bör en avkastningsbaserad ersättning vara att föredra framför 
ett fast arrende som räknas upp utifrån konsumentprisindex. Markägare och 
vindkraftsbolag delar därför på risk och vinst.  
 
Avtalen omfattar ett större område där vindkraftsbolaget får en 
nyttjanderätt för vägar, ledningar, influensområde för verken med mera, 
samt mindre arrendeställen för de ytor där verken ska anläggas med en 
frizon för grundläggning och där vegetation tas bort. De exakta 
arrendeställena kommer utkristallisera sig efter tillståndsprocess och 
projektering. Ersättningen fördelas bland markägarkollektivet utifrån ett 
fördelningsavtal där ett antal faktorer spelar in, areal inom projektområdet 
och areal som ingår som arrendeställe, samt avkastningen för parken som 
redovisas årligen. 
 
Avtalen är med vissa villkor möjliga att överlåta, vilket kommunen 
generellt vill undvika i andra typer av arrendeavtal. Detta för att ha kontroll 
på vem som nyttjar marken och en tydlig motpart som arrendator. Denna 
typ av energiinvesteringar görs dock som en finansiell tillgång som kan  
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belånas, köpas och säljas. Man ska dock vara medveten att detta medför att 
kommunen behöver ha kontinuerlig bevakning av sina arrendeavtal av 
denna typ och när förändringar sker med överlåtelse.   
 
Återremiss och efterföljande åtgärder 
Återremissen i kommunfullmäktige, 2023-05-08, KF § 72, handlar 
huvudsakligen om aktualiteten i kommunens gällande vindbruksplan (en 
del av översiktsplanen), utifrån teknikutvecklingen av vindkraftverk som 
blivit högre för att producera mer med färre verk. Detta gör att 
landskapspåverkan delvis ändras, kanske främst närmre inpå verken där 
den upplevda höjden blir betydligt större. På längre avstånd blir 
vinkelskillnaden i absoluta tal liten, och verken istället färre. 
Hinderbelysningen kan också påverkas beroende på verkens höjd. Vad 
gäller buller så innehåller vindbruksplanen ställningstaganden kring 
bullerkrav (mätt i decibel) vid bostäder och fritidsbebyggelse, vilket 
modelleras och bevakas i tillståndsprövningen. Dock så handlar det aktuella 
ärendet om markavtalet där kommunen företräder sig själv som jordägare. 
Kommunen har fortsatt en självständig roll i tillståndsprövningen av 
vindkraft enligt Miljöbalken, där man företräder det allmänna kommunala 
intresset och en demokratisk förankring av kommunens utveckling. 
 
För att förtydliga kommunens olika roller i processen har ett avsnitt lagts 
till i nyttjanderättsavtalet att kommunen förbehåller sig full rätt att i 
tillståndsprövningen av vindkraftanläggningen inkomma med synpunkter 
på anläggningen och avge tillstyrkan eller veto utifrån vad kommunen 
bedömer lämpligt. Nyttjanderättsavtalet innebär ingen begränsning av 
kommunens befogenheter enligt Miljöbalken vid tillståndsprövningen, och 
inga ersättningsanspråk kan riktas mot kommunen utifrån sådana 
ställningstaganden. Den tillagda paragrafen lyder: 
"Kommunalt medgivande enligt Miljöbalken kap. 4 och 16 
Avtalsparterna är införstådda med att kommunens underskrivande av detta 
avtal i egenskap av markägare inte innebär någon förpliktelse till kommunalt 
medgivande av projektet enligt Miljöbalken. Avtalet innebär ingen 
begränsning av kommunens handlingsfrihet till medgivande, 
samrådssynpunkter eller veto till projektet i sin helhet eller i delar utifrån de 
kommunala befogenheter som följer av Miljöbalken. Inte heller kan 
kommunen bli ersättningsskyldig för sådana ställningstaganden utifrån 
beviljad upplåtelse enligt detta nyttjanderättsavtal." 
 
I återremissen nämns att påverkan på kommunens mark vad gäller ledning 
och jakträtt bör belysas. I avtalet får arrendatorn rätt att anlägga sådana  
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funktioner som tillfartsväg och ledning på kommunens fastighet. Ersättning 
för förtidig avverkning ska betalas ut enligt gällande skogsnorm. Liggande 
jaktarrende på fastigheten (MARK.2022.379) är tecknat med Blommekulla 
jaktskytteklubb på en tidsperiod av fem år från 2022-07-01, vilken förlängs 
med ytterligare fem år om det inte sägs upp. Avtalet innehåller en 
skyldighet att informera om permanenta förändringar som kan påverka vilt 
och jaktmöjligheter. Det kan vara aktuellt med en nedsättning av 
jaktarrendet, eller rätt att säga upp arrendet i förtid. Jaktarrendet omfattar 
flera av kommunens fastigheter på en yta av knappt 900 hektar. 
Ekonomiskt skulle effekten av ett nedsatt jaktarrende (vid avtalstillfället 95 
kr per hektar och år) vara försumbar jämfört med arrendets miniminivå på 
175 000 kr per verk och år. 
 
Dessutom uppstod en fråga under Kommunstyrelsens tidigare sammanträde 
kring arrendeavtalets hantering av tidsrymden fram till och med driftstart. 
En paragraf läggs till som anger en kontinuerlig höjning av arrendeavgiften 
fram till och med driftstart, då den avkastningsbaserade ersättningen träder 
in.  
 
Kommunledningsutskottet föreslog 2023-06-07, § 112   
Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige att godkänna avtal om arrende och 
nyttjanderätt, samt fördelningsavtal, för nyttjande av fastigheten Kolsrum 
6:1 för etablering av vindkraftverk. 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Carl-Wiktor Svensson (KD) lämnar följande yrkande: "Föreslagen 
etablering har från början inte föregåtts av tillräcklig beredning och 
information, ej heller tas hänsyn till medborgare eftersom Högsbys 
vindbruksplan är inaktuell. Därtill har följande iakttagelser och 
synpunkter gjorts utifrån handlingarna; 

 Högsby kommun borde inte som markägare upplåta sin egen 
mark för projektering med beaktan till att det kan bli svårare att 
neka/bifalla andra etableringar om man själv är 
sakägare/intressent i ärende som upplåtits på osäkra och/-eller 
subjektiva grunder. 

 Projektets geografiska angränsningar är inte överensstämmande 
med rekommenderade områden i gällande (föråldrad) 
vindbruksplan. 

 Avtalets angränsningar sträcker sig över flertalet landskapsrum, 
vilket inte rekommenderas i gällande vindbruksplan. 

 Avtalet kan överlåtas, vilket i tjänsteutlåtandet inte 
rekommenderas av Högsby kommun eftersom man då saknar 
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kontroll av nyttjanderätten vid exempelvis 
nedmontering/avveckling. 

 En etablering av vindindustri i föreslaget område är inte förenlig 
med gällande översiktsplan eller med vindbruksplanen mot 
bakgrund av att den tekniska utvecklingen av verken i 
förhållande till de tekniska förutsättningarna som var gällande 
vid planernas tillkomst. 
 

Utöver ovan argument kan nämnas att både Hultsfred, Oskarshamn och 
Mönsterås kommun valt att uppdatera sina vindbruksplaner -innan beslut 
- eftersom man insett att de tekniska förutsättningarna förändrats senaste 
decenniet och att många kommuninvånare är oroliga för etableringar. 

Yrkande 
Att beslut om eventuella markupplåtelser för vindindustrier föregås av att 
vindbruksplanen uppdateras utifrån rådande tekniska förutsättningar och 
kunskap samt blir mer medborgarvänlig genom att ta särskild hänsyn till 
bebyggelse samt rekreationsområden och inte medge någon placering av 
verk inom minst 1500m därifrån samt att toleransvärdet för buller inte får 
överstiga 35decibel vid bebyggelse eller rekreationsområden." 
 
Per Gröön (C), med instämmande av Stihna Johansson Evertsson (C) 
och Jonas Erlandsson (S), yrkar bifall till kommunledningsutskottets 
förslag. 
 
Stephan Svaleng (SD), med instämmande av Anders Svensson (M) och 
Marcus Carlsson (KD), yrkar bifall till Carl-Wiktor Svenssons (KD) 
motförslag. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande Åke Gustavsson (S) frågar om 
kommunfullmäktiges ledamöter är beredda att gå till beslut och finner att så 
är fallet. 
 
Det finns alltså två förslag att ta ställning till, det ena är kommunstyrelsens 
förslag och det andra är Carl-Wiktor Svenssons (KD) motförslag. 
Kommunfullmäktiges ordförande frågar om kommunfullmäktige vill beslut 
enligt kommunstyrelsens förslag eller Carl-Wiktor Svenssons (KD) 
motförslag och finner att kommunfullmäktige vill besluta enligt 
kommunstyrelsens förslag. Omröstning begärs och genomförs. 
 
Beslutsordning 
Den som vill besluta enligt kommunstyrelsens förslag röstar ja och den som 
vill besluta enligt Carl-Wiktor Svenssons (KD) motförslag röstar nej. 
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Omröstningsresultat 
Vid omröstningen av ges 16 ja-röster och 15 nej-röster, vilket framgår av 
särskild bilaga. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Avtal om arrende och nyttjanderätt, samt fördelningsavtal, för nyttjande av 
fastigheten Kolsrum 6:1 för etablering av vindkraftverk godkänns. 
 
Reservation 
Leif Gustavsson (SD), Carl-Wiktor Svensson (KD), Anders Svensson (M), 
Alf Adolfsson (SD), Lars Elmborg (KD), Rolant Pridaen (SD), Matilda 
Bladås (M), Marcus Carlsson (KD), Weronicha Svaleng (SD), Stephan 
Svaleng (SD), Heléne Danielsson (KD), Benno Rohr (M), Hans Gustavsson 
(SD), Marita Björkvall (KD) och Sune Olsson (SD) reserverar sig mot 
kommunfullmäktiges beslut till förmån för Carl-Wiktor Svenssons (KD) 
motförslag. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras i 5 minuter, mellan kl 20.55-21.00. 
 
 
Beslutsunderlag 
01 Nyttjanderättsavtal Högsby kommun rev 230524.docx 
02 Mjösebo_Bilaga A.pdf 
03 Arrendeavtal Högsby kommun rev 230309.docx 
04 Fördelningsavtal Mjösebo 230130.pdf 
Protokoll 2023-05-08 - KF § 72 
Protokoll 2023-08-15 - KS § 165  
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Stena Renewable AB  
Blommekulla jaktskytteklubb 
Miljö- och byggkontoret 
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KF § 117     DNR: KU.2022.433  
 
 
 
Val av nämndemän i Kalmar tingsrätt för tiden 2024-2027   
Kalmar Tingsrätt meddelar att mandatperioden för samtliga nämndemän 
går ut i år. Nyval av två nämndemän måste därför göras för perioden 2024-
2027. 
 
Valberednings förslag: Marie Bjerkhaug och Caroline Johansson. 
 
Nya förslag under kommunfullmäktiges möte 
Marcus Carlsson (KD) föreslår att Heléne Danielsson läggs till som en 
ytterligare kandidat. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande Åke Gustavsson (S) frågar om 
kommunfullmäktige vill välja Marie Bjerkhaug till nämndeman och finner 
att så är fallet. 
 
Kommunfullmäktiges ordförande informerar om att valet nu står mellan 
Caroline Johansson och Heléne Danielsson. Eftersom valet avser personval 
kommer valet ske genom sluten omröstning. Information ges hur valsedeln 
ska se ut och justeringspersonerna tjänstgör som rösträknare. 
 
Omröstningsresultat 
Vid räkning av rösterna har Caroline Johansson fått 21 röster, Heléne 
Danielsson 6 och 4 var blanka. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Marie Bjerkhaug och Caroline Johansson utses till nämndemän vid Kalmar 
Tingsrätt för perioden 2024-2027. 
 
 
Beslutsunderlag 
Information om val av nämndemän i Kalmar tingsrätt 
Tjänsteutlåtande KF  
 
 
Beslutsmottagare 
Kalmar tingsrätt 
Samtliga valda
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Val till direktionen för Räddningstjänsten Sydost 2024-2026   
Under 2023 leds verksamheten inom Räddningstjänst Sydost av en 
interimsdirektion som består av respektive medlemskommuns 
kommunstyrelseordförande. 
 
Från och med 2024 ska interimsdirektionen ersättas av en ny direktion. Av 
den förbundsordning som alla nio kommunfullmäktige har antagit framgår 
att direktionen ska se ut enligt följande: 
 
"Från 2024 ska direktionen bestå av 11 ledamöter och 11 ersättare enligt 
nedan: 
Kalmar kommun utser tre ledamöter och tre ersättare. 
Nybro kommun utser en ledamot och en ersättare. 
Emmaboda kommun utser en ledamot och en ersättare. 
Torsås kommun utser en ledamot och en ersättare. 
Borgholm kommun utser en ledamot och en ersättare. 
Mörbylånga kommun utser en ledamot och en ersättare. 
Högsby kommun utser en ledamot och en ersättare. 
Mönsterås kommun utser en ledamot och en ersättare. 
Oskarshamn kommun utser en ledamot och en ersättare" 
 
Valberedningen förslag: Jonas Erlandsson (S) ledamot och Hans 
Gustavsson (SD) ersättare. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Till direktionen för Räddningstjänsten Sydost utses från och med 2024 
Jonas Erlandsson (S) till ledamot och Hans Gustavsson (SD) till ersättare. 
 
 
Beslutsunderlag 
Information gällande direktionen för Räddningstjänsten Sydost   
 
 
 
Beslutsmottagare 
Räddningstjänsten Sydost 
Samtliga valda
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KF § 119     DNR: SU.2023.38  
 
 
 
Information om icke verkställda beslut   
Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och 
socialtjänstlagen (SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de gynnande beslut om insats eller 
bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader. Även avbrott i 
verkställighet ska rapporteras om avbrottet är längre än tre månader samt 
insatser som har verkställts sedan förra redovisningstillfället.  
Förvaltningen har rapporterat tre icke verkställda beslut inom individ- och 
familjeomsorgen. Alla besluten avser kontaktperson.  
 
Bakgrund 
Enligt 28 f § lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
och 16 kap 6 f § socialtjänstlagen (SoL) ska kommuner varje kvartal 
redovisa till tillsynsmyndigheten Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
de gynnande beslut om insatser enligt LSS och bistånd enligt SoL som inte 
har kunnat verkställas inom tre månader. Samtidigt rapporteras de beslut 
från förra redovisningstillfället som har verkställts eller avslutats av annan 
anledning. Även avbrott i verkställighet av insats enligt LSS eller bistånd 
enligt SoL ska rapporteras, i de fall där insatsen eller biståndet inte har 
återupptagits inom tre månader.  
 
Redovisningen och tjänsteutlåtande i avidentifierad form lämnas till 
Socialutskottet som rapporterar vidare till Kommunstyrelsen, 
Kommunfullmäktige och kommunens revisorer enligt 28 f  § 2st LSS, 28 h 
§ LSS och 16 kap. 6 h § SoL för kännedom.   

 
Särskild avgift om beslut inte verkställs inom skälig tid 
Enligt både LSS (28 a §) och SoL (16 kap 6 a §) ska kommuner betala en 
särskild avgift om beslut inte verkställs inom skälig tid. Det är 
Förvaltningsrätten som fattar beslut om avgift, efter ansökan från IVO. 
Rätten begär ett yttrande från ansvarig nämnd innan man fattar beslut 
utifrån omständigheterna i det enskilda fallet.  
 
Insatser enligt LSS och SoL  
För perioden 1 april- 30 april har förvaltningen rapporterat in tre beslut om 
kontaktperson beviljat enligt SoL. Två av ärenden är samma som för förra 
perioden och ett nytt har tillkommit.  
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Insats Lagrum Beslutsdatum Orsak till 
dröjsmål 

Avslut 
eller 
verkställt 

Orsak  

Kontaktperson 4 kap. 1§ 
SoL 

2021-03-02 Resursbrist.  
Uppstartsmöte 
har varit inbokat 
men den 
tilltänkta 
uppdragstagaren 
drog sig ur.  
Ny planering är 
gjord. 

  

Kontaktperson 4 kap. 1§ 
SoL 

2022-02-17 Otydlighet i den 
egna 
organisationen. 
Ny utredning är 
inledd och 
andra insatser 
har erbjudits. 

  

Kontaktperson 4 kap. 1§ 
SoL 

2022-10-28 Resursbrist 
samt ny 
pågående 
utredning 

  

 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-08-15, § 173, att lägga redovisningen av 
rapporteringen till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) för perioden 1 
april – 30 april 2023 av ej verkställa gynnande beslut enligt SoL och LSS 
till handlingarna samt att överlämna rapporten till kommunfullmäktige för 
kännedom. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen godkänns. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-08-15 - KS § 173  
 
Beslutsmottagare 
IFO-chefen 
Socialchefen 
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KF § 120     DNR: KU.2022.32  
 
 
 
Motion om att skapa attraktiva ridstigar i Högsby kommun   
Kristdemokraterna skriver i motion daterad 2022-01-21 bland annat att vi 
har många hästägare i vår kommun och att ridsporten är en av Sveriges 
största sporter. Intresset för ridsporten och för hästar som sällskapsdjur, 
samt ridning som nöje, rehabilitering och livsglädje bör få större 
uppmärksamhet i Högsby kommun.  
 
Kristdemokraterna i Högsby föreslår att kommunen utreder om det finns 
möjlighet, tillsammans med företag, föreningar och markägare, att 
möjliggöra ridvägar i Högsby kommun och att: 
 

 Inventera vilka möjliga ridvägar det kan finnas möjlighet att få till 
 Ordna ett möte med föreningar och intressenter inom hästnäringen 

för att få delaktighet i frågan om ridvägar 
 
En förhandsbedömning togs fram av Kultur- och fritidskontoret på 
Kristdemokraternas motion om att skapa attraktiva ridstigar i Högsby 
kommun, motionen daterad 2022-01-21.  
 
Kultur- och fritidskontoret skriver i sin förhandsbedömning, DNR: 
KU.2022.32, bland annat att Högsby kommun inte har resurser för att arbeta 
fram attraktiva ridstigar samt att intresset från hästägare och intresserade 
bedöms som svalt. Samt att allemansrätten ger idag möjligheten att nyttja 
kommunens natur. Om enskilda intressenter framkommer kan kommunen 
erbjuda stöd enligt ordinarie föreningsstöd 
 
Kultur- och fritidskontoret lyfter i sin förhandsbedömning att 
ridstigar/ridleder kan däremot skapa mer turism och öka besöksnäringen i 
Högsby kommun. Längs ridleder kan privata entreprenörer och föreningar 
som utövar entreprenörskap erbjuda övernattning, mat, hästlogi och andra 
typer av service till de som nyttjar ridlederna. En ridled kan också utvecklas 
ihop med vandring- och cykelleder och därmed skapa mer attraktion för 
besökare och entreprenörer. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-09-05, § 109 att ett möte ska ordnas 
för hästnäringen och övriga intresserade och därefter tas motionen upp igen 
för besvarande. 
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Ett förslag till besvarande av motionen är upprättat av 
näringslivsutvecklaren enligt följande: 
 
Svar på motion  
Den 10 januari 2023 anordnade kommunen ett möte för att lyssna in  
kommuninvånarnas syn på hur ridstigar, ridsporten, ridningen och 
samverkan i kommunen kan utvecklas. Mötesdeltagarna hade flera 
utvecklingsidéer men också en önskan om ett nytt möte för att fortsätta 
diskutera frågan. Den 8 februari anordnades ett nytt möte.  
 
På mötena kom flera idéer på flera möjliga ridstigar och andra idéer hur 
ridupplevelsen kan utvecklas för både invånare och besökare.  
 
Näringslivsutvecklaren ser möjligheten att utveckla ridstigar tillsammans 
med nya noder, vandring- och cykelleder för att utveckla naturturismen och 
friluftslivet. När nytt marknadsföringsmaterial tas fram för kommunens 
befintliga leder bör det tittas närmare på om ridleder kan inkluderas.  
 
Idéerna från mötesdeltagarna om hur ridupplevelsen kan utvecklas tas med i 
framtida arbete att utveckla friluftslivet och naturturismen.  
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Med ovanstående svar anses motionen besvarad. 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion från Kristdemokraterna  
Protokoll 2022-09-05 - KF § 109 
svar på motion om ridstigar.docx 
Protokoll 2023-08-15 - KS § 174  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Näringslivsutvecklaren för kännedom 
Kultur- och fritidschefen 
Fritidsutvecklaren 
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KF § 121     DNR: KU.2023.59  
 
 
 
Medborgarförslag om planerad ombyggnad av Kolsrums 
Återvinningscentral   
Sven Flink, Berga, föreslår i medborgarförslag 2023-02-06, att förslag till 
ombyggnad av Kolsrums återvinningscentral till en självserviceanläggning 
slopas. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2023-03-07, § 54, att översända 
förslaget till Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) för att 
återkomma med förslag till svar på skrivelsen. 
 
ÖSK lämnar följande förslag till svar på skrivelsen: 
"Kommunfullmäktige har gett uppdraget inom ramen för tidigare 
investeringsbeslut. 
 
Ursprunglig budget utgick från en grov kalkyl utifrån jämförbara 
anläggningar i andra kommuner. I samband med projekteringen har 
kalkylen uppdaterats och ligger nu på 5,5 mnkr. 
 
Det saknas i dagsläget 1,8 mnkr i budgeten varvid ett äskande till pågående 
budgetprocess för 2024 har lagts av ÖSK. 
 
Kostnaden för detta projekt belastar taxekollektivet för renhållningen.  
 
ÖSK har under 2023 ökat antalet dagar med lördagsöppet från sex till tio 
för att kompensera behovet för kommuninnevånare under tiden 
behovsfrågan utreds.  
 
ÖSK inväntar således beslut från politiken i Högsby kommun om riktning i 
detta projekt framåt.  
 
Medborgarförslaget kan med hänvisning till ovanstående beredning anses 
besvarat." 
 
Förbundsdirektionen för Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
beslutade 2023-05-15, § 36, föreslå kommunledningsutskottet att anse 
medborgarförslaget besvarat med hänvisning till redovisad beredning. 
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Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Medborgarförslaget avslås då Högsby kommun har för avsikt att gå vidare 
med införande av självserviceanläggning. 
 
Medborgarförslaget anses därmed besvarat. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag.pdf 
Beslut FD 2023-05-15Svar på medborgarförslag.docx 
Protokoll 2023-08-15 - KS § 175  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 ÖSK för kännedom 
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KF § 122     DNR: KU.2023.278  
 
 
 
Medborgarförslag, Bojkott av företag på Ukrainas svarta lista   
Rasmus Evertsson, Ruda, föreslår i medborgarförslag, inlämnat  
2023-08-23, att Högsby kommun inför en bojkott av varor från företag med 
verksamhet kvar i Ryssland. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag om bojkott av företag på Ukrainas svarta lista.pdf 
Tjänsteutlåtande KS  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Rasmus Evertsson 
KS
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KF § 123     DNR: KU.2023.254  
 
 
 
Medborgarförslag om stöd till ukrainsk räddningstjänst   
Rasmus Evertsson, Ruda, föreslår i medborgarförslag, inlämnat  
2023-08-16, att Högsby kommun, inom Kommunalförbundet 
Räddningstjänsten Sydost, verkar för att förbundet inventerar sin 
fordonspark och materiel för att se över möjligheten att skänka brandbilar 
med utrustning till Ukraina samt även annan materiel som det finns behov 
av i Ukraina. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag om stöd till ukrainsk räddningstjänst.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Rasmus Evertsson 
KS 
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KF § 124     DNR: KU.2023.216  
 
 
 
Besvarande av interpellation Ruda skola/Långemåla förskola   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-06-12 lämnade 
Kristdemokraterna, genom Heléne Danielsson (KD) in en interpellation 
ställd till Utbildningsutskottet ordförande, Mahmoud Al Mokdad (C) enligt 
nedanstående: 
 
"Den 8 maj beslutade Kommunstyrelsen i oenighet att i samband med 
flytten av mellanstadiet i Ruda in till Högsby till höstterminen -23 att flytta 
förskoleverksamheten i Långemåla till Ruda skola senast till hösten -24. De 
skäl som majoriteten hänvisat till är ett beräknat barnunderlag på 5 barn för 
Förskolan Linden till hösten -24 samt att det krävs ombyggnationer av 
nuvarande lokaler. Ruda skola har idag ingen förskoleverksamhet. 
 
Med anledning av att beslut i ärendet, i min mening, tagits allt för snabbt 
vill jag ställa följande frågor till utbildningsutskottets ordförande Mahmoud 
Al Mokdad. 
 
1. Vilka åtgärder har tagits för att få fler föräldrar att välja Förskolan Linden 
för sina barn nu och i framtiden? 
 
2. Finns det någon analys om vad för ombyggnationer som behövs av Ruda 
skolas inomhus- och utomhusmiljö för att anpassas till förskoleverksamhet 
samt vad detta skulle kosta? 
 
3. Finns det någon kostnadsberäkning för vad en ombyggnation av 
nuvarande lokaler i Långemåla skulle kosta samt vad för ombyggnationer 
som krävs?" 
 
Utbildningsutskottets ordförande Mahmoud Al Mokdad (C) besvarar 
frågorna enligt följande: 
 
1. Vi har en policy i kommunen att vi inte konkurrerar inom verksamheten. 
Lindens förskola har varit en väldigt populär och eftertraktad förskola men 
på grund av sviktande elevunderlag i kommunen har elevunderlaget sjunkit 
drastiskt. Samtliga förskolor har ett väl utvecklat samarbete inom 
verksamhet där kvalitet och kompetensutveckling stått högt på 
prioritetslistan. Vi har ett fritt skolval i kommunen och det gäller även 
förskolan i mån av plats. Det är ett föräldraval. 
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2.  Utifrån de ekonomiska förutsättningarna är det inte i dagsläget aktuellt 
att prioritera en ombyggnation på grund av det sjunkande elevunderlaget. 
 
3. Utifrån rådande ekonomiska förutsättningar är det inte i dagsläget aktuellt 
att prioritera ombyggnationer med anledning av det sjunkande 
elevunderunderlaget. Det kommer även att krävas en 
organisationsförändring, då det inte är försvarbart med en förskola med så 
få antal barn för barnens bästa. 
 
Helene Danielsson (KD) reagerar på svaret som lämnades på fråga ett 
angående att vi inte ska konkurrera inom verksamheten. Det handlar om en 
förskola med små barn. Danielsson anser att pedagogiken har varit bra på 
Lindens förskola, men att lokalerna inte är de bästa. Däremot är utemiljön 
bra. Verksamheten har flyttat ett antal gånger, synd att de behöver flytta 
igen. Däremot sker konkurrens till viss del med Fliseryd, då en del föräldrar 
i vår kommun väljer att ha sina barn på förskolan där istället. Danielsson 
tycker att ordet fritt skolval är fel, då det handlar om barnomsorg inte 
skolverksamhet. Är inte nöjd heller med svaret på fråga två. Danielsson 
anser att skolgården i Ruda visst behöver byggas om för att anpassas till de 
små barnen. Hoppas att det inte blir något hafsverk. Tycker att föräldrarnas 
åsikter ska tas på allvar. 
 
Carl-Wiktor Svensson (KD) anser att det är jätteviktigt att politiken får 
information, redovisningar och förslag kring ärenden i god tid innan beslut 
ska fattas. Efter budgetdagen den 31 augusti 2023 samtalades det om hur vi 
skulle kunna bli bättre på att få ut information till politiken, men också till 
medborgare. Ett förslag som diskuterades var att tillsätta en parlamentarisk 
kommitté med syfte att få fördjupad information i ärenden och chansen att 
få utökad förståelse och bättre kunna sätta sig in i aktuella ärenden. 
 
Rolant Pridaen (SD) anser det viktigt att föräldrar informeras och att 
hänsyn tas till deras åsikter. Vi måste tänka på invånarna och inte bara på 
pengarna. Vill att lönerna ska sänkas med 20%. 
 
Mahmoud Al Mokdad (C) svarar att det inte handlar om pengar, utan det 
handlar om eleverna inte får tillräckligt med klasskamrater. 
 
Helene Danielsson (KD) menar att när det gäller Långemåla förskola 
handlar det inte om klasskamrater utan det gäller små barn som är i 
kommunens omsorg.  
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Leif Gustavsson (SD) anser att det borde gå att få dispens för att få 
tillräckligt med tid för att kunna renovera förskolan i Långemåla istället för 
att flytta förskolebarnen. Tycker att utbildningsutskottet ska omvärdera sitt 
beslut om att flytta förskolebarnen från Långemåla till Ruda. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-06-12 - KF § 106 
Interpellation 2023-06-12.docx 
Svar på interpellation.docx  
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Besvarande av enkel fråga angående Högsbydagarna   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-06-12 vände sig Mikael 
Jonnerby (C) till kommunstyrelsens ordförande Per Gröön (C) och frågade 
hur mycket pengar kommunen går in med till Högsbydagarna? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Per Gröön (C) svarar att kommunen har 
betalat 50 000 kronor. 
 
Mikael Jonnerby (C) är inte nöjd med svaret utan påstår att kommunen 
även betalat ÖSK för vissa tjänster samt en faktura som avser kostnader på 
40 000 kronor för ljud. Stämmer det? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Per Gröön (C) besvarar frågan vid nästa 
kommunfullmäktigesammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-06-12 - KF § 99  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Per Gröön 
KF
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KF § 126     DNR: KU.2023.228  
 
 
 
Besvarande av enkel fråga angående budgetberedningens 
sammanträden   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-06-12 vände sig Carl-Wiktor 
Svensson (KD) till kommunstyrelsens ordförande Per Gröön (C) och 
frågade varför budgetberedningens sammanträdesplan inte behandlas 
politiskt och varför han exkluderas från budgetberedningens arbete? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Per Gröön (C) svarar att i december 
presenterar ekonomichefen en mötesplan för det kommande året och som 
sedan fastställdes på decembermötet. Kallelser sker, och har skett, till 
samtliga valda i budgetberedningen, alltså även till Carl-Wiktor Svensson 
(KD).  
 
Carl-Wiktor Svensson (KD) svarar att problemet var att han inte kunde vara 
med på just det mötet när beslut togs om sammanträdesplanen och att han 
vid det tillfället hade vissa synpunkter på föreslagna datum. Carl-Wiktor 
Svensson (KD) har förhoppningen att innan budgetberedningen tar beslut 
om nästa års mötesdagar ska datumen bättre kunna synkas. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-06-12 - KF § 101  
 
Beslutsmottagare 
Ekonomichefen för kännedom 
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KF § 127     DNR: KU.2023.229  
 
 
 
Besvarande av enkel fråga angående information till vice ordföranden 
i utbildningsutskottet angående tjänstgöring som ordförande   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-06-12 vände sig Heléne 
Danielsson (KD) till utbildningsutskottets ordförande Mahmoud Al 
Mokdad (C) och ställde följande tre frågor: 
 
1.  Heléne Danielsson (KD) hänvisar till svaret utbildningsutskottets 
ordförande gav på en tidigare ställd enkel fråga angående inbjudan till 
beredning och frågar om han menar datum när man sätter dagordningen 
eller utskottssammanträden?  
 
2.  Varför fick hon som vice ordförande i utbildningsutskottet först kvällen 
innan utbildningsutskottet första sammanträde i januari veta att hon skulle 
tjänstgöra som ordförande vid sammanträdet. Varför kom inte den 
informationen tidigare? 
 
3.  Hur många möten med budgetberedningen har utbildningsutskottets 
ordförande Mahmoud deltagit i? 
 
Utbildningsutskottets ordförande Mahmoud Al Mokdad (C) svarar: 
1.  Det var utskottssammanträdet som menades. För vice ordförande är det 
frivilligt att delta i beredningsmötena. 
2.  Anledning till varför informationen till vice ordförande i 
utbildningsutskottet Heléne Danielsson kom sent berodde på att han hastigt 
fick resa på begravning. Att informationen kom sent har han vid tidigare 
tillfällen bett om ursäkt för. 
3. Inga, eftersom han inte fått någon kallelse. 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-06-12 - KF § 102  
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KF § 128     DNR: KU.2023.294  
 
 
 
Avsägelse av politiska uppdrag, Andreas Lindgren   
Andreas Lindgren (V) avsäger sig sina politiska uppdrag i Högsby kommun 
såsom ledamot i kommunfullmäktige, ersättare i valnämnden och ledamot i 
valberedningen. 
 
Förslag till beslut 
Andreas Lindgren (V) avsägelse godkänns. 
 
Beslutet översänds till Länsstyrelsen i Kalmar län för sammanräkning 
avseende ny ledamot i kommunfullmäktige för Vänstern. 
 
Ny ledamot i valberedningen samt ersättare i valnämnden utses vid nästa 
kommunfullmäktigesammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Andreas Lindgren 
Länsstyrelsen 
Valberedningen 
KF
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KF § 129     DNR: KU.2023.308  
 
 
 
Enkel fråga om toalett och väntsal vid trafikterminalen i Högsby   
Leif Gustavsson (SD) vänder sig till kommunledningsutskottets ordförande 
Jonas Erlandsson (S) och frågar vad finns för tidsplan för 
iordningsställande av toalett och väntsal vid trafikterminalen i Högsby? 
 
Kommunledningsutskottets ordförande Jonas Erlandsson (S) svarar att det 
hyresförhållandena kring fastigheten har förändrats. En av hyresgästerna 
har sagt upp sitt kontrakt och när avtal tecknats med ny hyresgäst kommer 
beslut tas om vad som ska hända kring fastigheten och när.  
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Närvarolista  
    
       
   Omröstningar   

   
§ 
116   § 

Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(S) Jonas Erlandsson   X X     

(SD) Leif Gustavsson  X X     

(C) Mahmoud Al Mokdad   X X     
(KD) Carl-Wiktor 
Svensson   X X     

(S) Linda Robertsson  X X   

(M) Anders Svensson   X X     

(SD) Alf Adolfsson   X X     

(S) Axel Jonsson   X X     

(C) Lina Danlid Burke Mikael Jonnerby X X   

(KD) Lars Elmborg   X X     

(S) Diana Bergeskans    X X     

(SD) Rolant Pridaen   X X     

(M) Matilda Bladås  X X   

(S) Magnus Gabrielsson   X X       

(C) Per Gröön  X X     

(KD) Marcus Carlsson   X X     

(SD) Weronicha Svaleng  X X     

(V) Andreas Lindgren  Albin Herdinius X X     

(S) Marinett Målberg   X X     

(SD) Stephan Svaleng   X X     

(S) Carl-Axel Blom  Karl-Axel Palmberg X X     

(C) Kerstin Karlström   X X     

(KD) Heléne Danielsson  X X       

(M) Wilhelm Alström  Benno Rohr X X     

(S) Daniela Morodan Per-Ola Herdinius X X     



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 44 (44) 
 
Kommunfullmäktige  2023-09-04  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

  

 

    
    
Forts närvarolista  

  
       
   Omröstningar   

  
§ 
116  § 

Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(SD) Hans Gustavsson   X X   
(C) Stihna Johansson 
Evertsson   X X     

(KD) Tommy Hamnert  Marita Björkvall X X     

(SD) Sune Olsson   X X     

(S) Heléne Josefsson   X X     

(S) Åke Gustavsson   X X     
  16 15   
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